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Tijdens de vergadering van 7 januari 2016 wil ik graag van gedachten wisselen met de 
commissieleden over bovengenoemd onderwerp. Voor een gerichte discussie is 
onderstaand het onderwerp toegelicht en zijn de discussiepunten beschreven. Met een 
presentatie en de resultaten van een consultatieronde neemt sporteconoom Pieter 
Verhoogt ons in de discussie mee.  
 
 
Toelichting op en informatie over het onderwerp 
 
Achtergrond 
In opdracht van de raad (toezeggingenlijst ID83 Topsportbeleid) is het college gestart met 
het opstellen van een nota topsportbeleid. Het huidige topsportbeleid is vastgelegd bij de 
fusie in 2011. De ontwikkelingen zijn sindsdien natuurlijk doorgegaan.  
 
In 2012 is in Wognum topsporthal De Westfrieslandhal (De Bloesem) in gebruik genomen.  
Een jaar later is in Wervershoof een skeelerpiste aangelegd waarvoor de gemeente een 
investeringssubsidie heeft verleend. Met provinciale subsidie wordt deze baan nu geschikt 
gemaakt voor het organiseren van belangrijke (inter)nationale wedstrijden.  
De skeelerbaan in Medemblik wordt ook met provinciale subsidie geschikt gemaakt voor 
(inter)nationale wegwedstrijden.  
In 2014 is gestart om het internationale zeilwedstrijdcentrum Medemblik met subsidie van 
de gemeente en de provincie van een kwaliteitsimpuls te voorzien. De eerste fase 
(uitbreiding steigercapaciteit en verbetering wifi) is afgerond. Dit leidde direct al tot een 
toename van het aantal wedstrijden: in 2015 werden drie en in 2016 worden vijf 
Wereldkampioenschappen georganiseerd).  
 
Het college heeft de afgelopen weken een inventariserende ronde gemaakt. Met diverse 
partijen en personen is gesproken over wat van de gemeente wordt verwacht in het 
nieuwe topsportbeleid. 
 
Probleembeschrijving  
Waar richten wij ons op in het gemeentelijk topsportbeleid? 
Binnen topsport zien we drie pijlers: sporters, evenementen en accommodaties. We 
kunnen niet op alle drie de pijlers uitblinken en moeten kiezen voor focus.  
 
Definitie 
Topsport is een breed begrip dat ruimte biedt voor interpretatie. Wordt topsport alleen 
door professionals beoefend of ook door amateursporters? Van Dale geeft een korte 
definitie van topsport: sport op het hoogste niveau. Het NOC*NSF specificeert: “je bent 
topsporter als je internationaal op het hoogste seniorenniveau (EK’s, WK’s en Olympische 
Spelen) meedoet, binnen een erkend topsportonderdeel”. Daarnaast zet NOC*NSF zich in 
voor “potentiële topsporters”: de talenten die onze toekomstige Olympische sporters zijn. 
 
 



Evenementen 
De pijler evenementen biedt de gemeente Medemblik de meeste kans om zich als 
topsportgemeente op het (inter)nationale sportpodium te tonen. Bovendien bieden 
evenementen ook de mogelijkheid om de inwoners van de topsport te laten genieten.  
 
Medemblik heeft een goede uitgangspositie in enkele kleine sporten (skeeleren, open 
water zwemmen en jiu jitsu). Binnen deze sporten bestaat de potentie om met beperkte 
middelen topevenementen te realiseren. Dus grote evenementen in kleine sporten. 
Daarnaast staat Medemblik natuurlijk bekend vanwege het internationaal 
zeilwedstrijdcentrum en de eredivisie handbalploeg van Westfriesland SEW. 
 
 
Bestuurlijke dilemma’s 
 
Om tot kaders voor het topsporbeleid te komen hebben wij de onderstaande dilemma’s 
geformuleerd: 
 

1. Welke definitie van topsport hanteren wij als gemeente: richten wij ons op het 
hoogste seniorenniveau of ook op de jeugdtalenten? 

2. Richten wij ons in het topsportbeleid op de meest kansrijke pijler evenementen of 
willen wij een even grote focus leggen op de topsportaccommodaties en de 
sporters/programma’s? 

3. Welke sporten willen wij ondersteunen in ons topsportbeleid: ligt de focus op zeilen 
en handbal of betrekken wij daarbij ook de voor ons kansrijke sporten skeeleren, 
open water zwemmen en jiu jitsu? 

4. Leveren wij een financiële inspanning in de lopende en zich aandienende zaken of 
zetten we ons ook in voor acquisitie van evenementen (financieren van bidbook-
procedures)? 

 
 
Vervolgproces 
 
Met de input uit deze discussie wordt ter besluitvorming over de kaders een raadsvoorstel 
opgesteld. Deze wordt in februari in de commissie behandeld, voor besluitvorming in de 
raad op 10 maart. 
 
Met de door de raad vastgestelde kaders gaan we in overleg met de topsportorganisaties in 
onze gemeente. Hierna komen wij met een raadsvoorstel voor de topsportnota.  
 


